
Zápis z jednání ekonomické komise AS UHK ze dne 23. 11. 2011 
 

Přítomni: Mgr. Petr Tučník, Ph.D., Ing. Karel Mls, Ph.D., RNDr. Jitka Kühnová, Ph.D., Ing. Karol Radocha, Ph.D.  

Přizvaní hosté: Ing. Stanislav Klik, Ph.D., Ing. Eva Špalovská 

Omluveni: Alena Vejsadová 

Nepřítomni: Ondřej Košťál 

Vybrané body jednání EK:  

1. Rozpočet Univerzity Hradec Králové na rok 2012 

Kvestor Ing. S. Klik, Ph.D. (dále jen kvestor) seznámil EK s výhledem rozpočtu na rok 2012. V roce 2012 dojde 
v každém případě k propadu příjmů UHK – aktuální odhad je cca 20 mil. Následná diskuse se zaměřila mj. na 
nedostatečnou publikační aktivitu většiny součástí UHK (výjimku zde tvoří Filozofická fakulta, kde má nenulový podíl 
na výsledcích v RIVu 90% pracovníků), důsledky nepříznivého demografického vývoje a strukturu výpočtu tzv. A+B 
příspěvku, který tvoří významnou část příjmů UHK. Bude provedena finanční analýza udržitelnosti jednotlivých oborů.  

2. Dynamický nákupní systém UHK 

V roce 2012 by UHK měla pro některé komodity začít využívat formu dynamického nákupního systému (DNS), který 
by částečně nahradil stávající formu nákupů formou minitendrů a rámcových smluv. Konkrétní parametry DNS řeší 
v současné době pracovní skupina složená ze zástupkyně odborné firmy a zaměstnanců různých všech částí UHK. 
Systém by měl být zaveden do provozu v první polovině roku.  

3. Možnosti UHK ve věci možného navýšení platových hladin na původní úroveň 

Současná finanční situace UHK nedovoluje navyšovat mzdy, především vzhledem k nepříznivému výhledu ve 
financování. Otázky odměňování pracovníků a mezifakultní vyrovnání (doktorské studium, jiná vzájemná výuka) jsou 
věcí managementu fakult. 

4. Stravování studentů formou stravenek, případně menzy 

Dle vyjádření kvestora nepřipadá v současné době vzhledem k finančním možnostem UHK v úvahu poskytování 
příspěvku na stravování studentů formou stravenek. Studenti mají k dispozici několik stravovacích zařízení, kde na 
obědy MŠMT (UHK) přispívá.  

5. Diskuse 

Kvestor odpověděl na dotazy přítomných členů EK, proběhla diskuse k několika tématům, např.  

• finanční důsledky zvažovaného (MŠMT) převodu správy peněžních prostředků UHK na účet ČNB  
• finanční důsledky možného odebrání akreditace na postgraduální formy vzdělávání  
• sledování úvazků jednotlivých zaměstnanců – centrálně reálně nelze, zejména z důvodu DPP 
• možné dopady na zaměstnance při případné změně UHK na vysokou školu tzv. vzdělávacího typu – omezené 

možnosti získávání projektů, patrně neexistence doktorských programů, předpoklad výrazně nižších příjmů; 
zde jde o diskusi o nové podobě zákona o VŠ 

• jak se do budoucího hospodaření UHK promítne nová budova PřF 
• možnosti legálního přivýdělku v rámci UHK – nejvhodnější formou je v současnosti publikování do RIV 

 

    Mgr. Petr Tučník, Ph.D. 

                   (předseda EK AS UHK) 


